

Title (en)

Fitting for locking a window or door to a frame, a striker for such a fitting, and a method of opening the window or the door

Title (de)

Beschlag zum Verriegeln eines Fensters oder einer Tür an einem Blendrahmen und Schliessblech hierfür, sowie ein Verfahren zum Öffnen des Fensters oder der Tür

Title (fr)

Ferrure pour le verrouillage entre une fenêtre ou une porte et un dormant, gâche pour une telle ferrure et procédé d'ouverture de la fenêtre ou de la porte

Publication

EP 1336711 A2 20030820 (DE)

Application

EP 03001645 A 20030124

Priority

DE 10202576 A 20020124

Abstract (en)

The handle (18) for disengaging the journal (22) from the slot (26) in the face plate (28) can be pivoted through 95-180 (115) deg. from its starting position. The fitting comprises a handle mounted on the frame (14) of the window (12) or door, a connecting part (20) operated by the handle, a journal protruding at right angles from the connecting part towards the frame (10) and a face plate secured to the frame. When the window or door is locked, the journal extends into the slot in the face plate and the handle is in a starting position, preferably extending vertically downwards. The handle is used to move the journal out of the slot. Independent claims are also included for (a) a striker (32) comprising a face plate with a slot and a connecting web adjoining this plate, the web containing a space facing the open end of the slot, and (b) a method for opening a window or door with a tilt-and-turn fitting by opening the window or door into via an open position into a tilted position and then guiding it back into the open position.

Abstract (de)

Gegenstand der Erfindung ist eine Vorrichtung zum Verriegeln eines Fensters (12) oder einer Tür an einem Blendrahmen (10), mit einem an einem Rahmen (14) des Fensters (12) oder der Tür angebrachten Griff (18), mit einem mit dem Griff (18) wirkverbundenen Verbindungselement (20), mit einem senkrecht vom Verbindungselement (20) zum Blendrahmen (10) hin abstehenden Zapfen (22) und mit einer am Blendrahmen (10) gehaltenen, einen Schlitz (26) zur Aufnahme des Zapfens (22) aufweisenden Schließplatte (28), wobei der Zapfen (22) in verriegeltem Zustand in den Schlitz (26) der Schließplatte (28) eingreift und der Griff (18) in diesem Zustand eine Grundstellung einnimmt, insbesondere senkrecht nach unten ausgerichtet ist, und wobei der Zapfen (22) durch betätigen des Griffes (18) aus dem Schlitz (26) der Schließplatte (28) herausführbar ist. Eine Erhöhung der wirksamen Eingriffstiefe des Zapfens in den Schlitz der Schließplatte wird dadurch erreicht, dass der Griff (18) zum Herausführen des Zapfens (22) aus dem Schlitz (26) der Schließplatte (28) von der Grundstellung um 95° bis 180°, vorzugsweise um 115 ° schwenkbar ist.
<IMAGE>

IPC 1-7

E05C 9/18; E05B 15/02

IPC 8 full level

E05C 9/18 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05C 9/1808 (2013.01); **E05C 9/1858** (2013.01)

Cited by

WO2012114103A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PT SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1336711 A2 20030820; EP 1336711 A3 20051221; DE 10202576 A1 20030821; DE 10202576 B4 20100114; DE 10262288 B4 20100311

DOCDB simple family (application)

EP 03001645 A 20030124; DE 10202576 A 20020124; DE 10262288 A 20020124